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SLOVENSKO: Sedem dní v skratke:
1. V Matovičovej vláde je opäť dusno. Premiér podrazil a vypol Sulíka. 2. V Pezinku vyrástlo ohnisko
nákazy, o ktorom sme dlho nevedeli. 3. Spojené štáty a Európa chystajú ovoľňovanie opatrení a
záchranu ekonomiky. 4. Kočner tvrdí, že Jána Kuciaka lustrovali v čase, keď písal o eurofondoch a
Plavčanovi.

1. LenOn
Aj tento týždeň patril Igorovi Matovičovi. Po Veľkej noci však zmenil ihrisko. Čoraz viac hovorí o
záchrane ekonomiky.

Ak by to robil normálne, bola by to výborná správa. Lenže nerobí to normálne. Robí to tak, ako vždy.
Vstupuje do právomocí iných, manipuluje, ponižuje a demotivuje partnerov, strháva pozornosť na
seba. A zabúda pracovne doťahovať to, čo porozprával na kamery…

Vicepremiér pre ekonomiku a minister hospodárstva Sulík začiatkom týždňa oznámil, že zakladá
radu, ktorá má pracovať na opatreniach pre oživenie ekonomiky a odvrátenie krízy. Mali ju tvoriť
experti, zástupcovia firiem, zamestnávateľov plus minister financií. V stredu pooobede ju mal Sulík
predstaviť. Rada mala pracovať na návrhoch pre postupné uvoľňovanie karanténnych pravidiel a
otváranie obchodov.

Nevydalo.

Dve hodiny predtým Matovič narýchlo zvolal tlačovku, kde oznámil, že zakladá ekonomickú radu pri
úrade vlády. Jeho rada má pracovať na návrhoch pre postupné uvoľňovanie karanténnych opatrení a
otváranie obchodov.

Vicepremiér pre ekonomiku Sulík a jeho tím sa túto novinku dozvedeli z Matovičovej tlačovky.

Navyše, Sulík sa z Matovičovej tlačovky dozvedel aj to, že má byť súčasťou „jeho“ ekonomickej rady.
Okrem týchto PR manévrov sa však nedozvedel nič o pracovných detailoch.

Oslovení ministri ani poslanci do štvrtka popoludní nevedeli, kto okrem nich má byť členom tejto
rady a v akom režime má pracovať. Rátajú len s tým, že budú kontaktovaní spravidla vtedy, keď bude
Matovič zvolávať improvizovanú tlačovku o „práci“ rady.

Predpokladá sa, že Matovič v stredu predstavil ekonomickú radu, ktorá neexistovala. Ani len na
papieri. No mohla by, ak si premiér nájde čas, začne s ňou pravidelne (nie improvizovane) pracovať,
zadá jej termíny a úlohy. A ukáže výsledky.

Premiér aj tento týždeň potvrdil, že riadenie a tímová práca nepatria medzi jeho silné stránky. Topí
sa v mikromanažmente, v neschopnosti delegovať úlohy, v sebaprezentácii a topornej snahe
rozhodovať o všetkom. Takto riadil rodinnú firmu. Takto riadil svoju mikrostranu. A takto bude riadiť
vládu.

Mimochodom, spomínate si, čo Matovič vyštudoval? Ak nie, neuveríte. Manažment.
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2. Pezinok
Hneď na začiatku týždňa prišli smutné správy z Pezinka. V domove sociálnych služieb zistili nákazu
novým koronavírusom väčšine seniorov (55) a deviatim zamestnancom.

Nákaza v Pezinku sa zachytila veľmi neskoro (preto ňou dnes trpí väčšina klientov) a viac-menej
náhodne. Až po pozitívnom teste jedného zo zamestnancov sa urobili testy v celom zariadení. Hoci
riziká tam registrovali už niekoľko týždňov (zvýšené teploty a respiračné problémy klientov).

Jeden z klientov zomrel na následky respiračného ochorenia začiatkom apríla. Pitva neskôr potvrdila,
že podľahol ochoreniu COVID-19.

Naháňať zodpovedných nemá zmysel. O niečo užitočnejšie bude poučiť sa a presadiť riešenia, ktoré
budú takýmto prípadom predchádzať.

Jedným z riešení by bolo vytvoriť dva samostatné testovacie tímy. Prvý by bol zameraný na hľadanie
nákazy medzi indikovanými prípadmi a ľuďmi z ich okolia.

Toto funguje prakticky od začiatku.

Druhý tím by sa mal zameriavať na systematické testovanie vybraných rizikových skupín. Keďže
nákaza sa šíri najviac priamym kontaktom, rizikovými skupinami sú okrem rómskych osád aj
zdravotníci a pacienti v nemocniciach, resp. ošetrovateľky a klienti v domovoch seniorov. Špeciálne
to platí pre ohniská nákazy, teda pre Bratislavský kraj.

Optimálne by bolo zaradiť do štátneho programu testovania všetky nemocnice a domovy sociálnych
služieb v mestách, kde je zaznamenaný zvýšený výskyt nákazy. Prípadne všetkých pendlerov. A v
druhej línii aj políciu a armádu.

Pri dennej kapacite testovania (3000) by mohli byť v najbližších týždňoch preventívne preverené
aspoň tie najrizikovejšie skupiny. Kapacity druhého tímu by sa mohli operatívne posliňovať alebo
redukovať podľa potrieb prvého tímu, zameraného na nutné (indikované) testovanie.

3. Priorita: návrat do práce
Správy zo sveta začínajú vyzerať čoraz viac optimisticky. Vo väčšine zasiahnutých krajín očakávajú
spomalenie a postupný pokles epidémie. Ak sa to potvrdí, začne sa fáza uvoľňovania opatrení a
záchrany ekonomiky.

Najťažšie to budú mať štyri európske krajiny, kde sa epidémia šírila veľmi rýchlo a kde smrtnosť
nákazy prekročila 10 percent (Taliansko, Španielsko, Francúzsko, Británia). V iných krajinách
rozbiehajú plány na mäkší karanténny režim – s otváraním obchodov, športovísk alebo škôl…

Pokračovanie karantény je totiž neudržateľné. Už dnes mnohé európske firmy prechádzajú na
„kurzarbeit“, teda vyplácajú 60 percent platu (tie menej zasiahnuté 80 percent). Ďalšie rátajú s
prepúšťaním a zmrazením investícií – čo zas postihne ich firemných klientov.

Ekonomická kríza má podobný priebeh ako pandemická. Jedna nakazená firma (povinne zavretá
alebo nesolventná) zasiahne druhú. Druhá tretiu. A tretia – ak je väčšia – pošle medzi finančných
pacientov ďalších sedem. Po ekonomickej kríze potom opäť hrozí jej dohra. Dlhová kríza. Štáty budú
dusiť nízke príjmy, vyššie krízové výdavky a následne vyššie dlhy. Teda: časom budú škrtiť výdavky,
platy, prípadne budú prepúšťať.



Veľa bude závisieť od toho, ako rýchlo sa Európa (a Slovensko) dokáže vrátiť k plnému pracovnému
výkonu.

4. Kočner v ringu
Pokračovanie procesu v kauze vraždy Jána Kuciaka a jeho partnerky malo netypický priebeh. Pre
karanténne opatrenia svedkovia nevypovedali priamo. Súd len čítal ich výpovede zo spisu.

Kočner sa na pojednávaniach snažil byť aktívny. Spochybňoval tvrdenia svedkov. Dokonca prišiel aj s
vlastnou hypotézou, prečo šéfovia polície lustrovali Jána Kuciaka. Naznačil, že záujem o jeho
lustráciu mohol súvisieť s tým, že napísal článok o eurofondoch a o ministrovi Plavčanovi.

Na procese s Kočnerom a spol. pritom nie je až také zaujímavé to, čo zaznelo, ale to, čo chýba.
Kočner dodnes neprišiel s vlastnou verziou udalostí a dôkazov, resp. s vysvetlením, prečo mal doma
fotografie Jána Kuciaka zo sledovania, prečo sa tajne stretával s Alenou Zsuzsovou, prečo po vražde
vyberal hotovosť z banky.

Akokoľvek by sme chceli načúvať druhej strane a jej argumentom, nemáme sa čoho chytiť. Kočner
ani len náznakmi nepôsobí ako človek, ktorému sa krivdí. Dokonca nepôsobí ani ako mafián, ktorý sa
spolieha na medzery v dôkazoch, šikovnosť advokátov a pochybnosti súdu.

Vyzerá skôr ako zločinec, ktorý trpezlivo čaká na pomoc svojich vplyvných spojencov – a na prvú
príležitosť zmiznúť.


